
1 
 

Protokół Nr LX/23 
z  sesji Rady Miejskiej w Rynie 

odbytej w dniu 30 maja 2023 roku 
 
 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie   
w godz.15:00 do 15:30.  

 
W obradach uczestniczyli: 
 
-     Radni Rady Miejskiej  
-     Burmistrz MiG                          -   Jarosław Filipek      
-     Sekretarz Gminy                      -   Monika Chyła 
-     Skarbnik Gminy                       -   Agnieszka Kozłowska–Budka 
-     Prezes PGKiM                         -  Juliusz Leczycki 
-     Kierownik MGOPS                  -   Ewa Modzelewska 
 

Porządek posiedzenia: 

                            
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu: 26 kwietnia i 10 maja 2023r. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
6. Przygotowanie Miasta i Gminy do sezonu letniego. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
    terenów położonych w obrębie geodezyjnym Rybical, gmina Ryn. Druk 1 
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującemu strażakom  
    ratownikom Ochotniczych Straż Pożarnych. Druk 2 
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XLIX/406/10 z dnia 28 lipca 2010 r. w sprawie   
   określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy Ryn za I półrocze oraz określenia   
   informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji  kultury. Druk 3 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Ryn prowadzenia zadania z zakresu  działalności  
    Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Druk 4 
11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Giżyckiemu. Druk 5 
12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego stawki i szczegółowe warunki   
      przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania  
      wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz  wysokość i warunki   
      wypłacania nagród ze specjalnego funduszu nagród. Druk 6 
13.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2023r. Druk 7 
14.Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Ryn za 2022 rok. 
15. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
16. Zamknięcie posiedzenia.                          

  
Ad.1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej. Stwierdził prawomocność obrad, 
w których  uczestniczyło 15 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
Ad.2  Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – zapytał o ewentualne zmiany do porządku. 
 
Pan J.Filipek – Burmistrz MiG – zgłosił : 
 
1/ Wniosek o rozszerzenie porządku o Druk 8 ( po pkt.13 ) - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na  
   zbycie nieruchomości gruntowej zabudowanej oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka o numerze   
    ewidencyjnym nr 168/2 w Rynie. Druk 8 
 
2/ Wniosek o przesunięcie Druku 5- Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi  
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    Giżyckiemu  5, po Druku 7 - Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2023r. Druk 7 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie: 
 
1/ Wniosek o rozszerzenie porządku o Druk 8 ( po pkt.13 ) - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na  
   zbycie nieruchomości gruntowej zabudowanej oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka o numerze   
   ewidencyjnym nr 168/2 w Rynie. Druk 8 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-
Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman 
Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
2/  Wniosek o przesunięcie Druku 5- Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi  
    Giżyckiemu  5, po Druku 7 - Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2023r. Druk 7 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-
Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman 
Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad.3  Przyjęcie protokołu z sesji w dniu: 26 kwietnia i 10 maja 2023r. 
 
 Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie: 
 
1/ Protokół z 26 kwietnia br., który został przyjęty jednogłośnie. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-
Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman 
Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
2/ Protokół z 10 maja br., który został przyjęty większością głosów. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, 
Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
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Zbigniew Biziewski 
 
Ad.4  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
         między sesjami. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - 26 kwietnia wziąłem udział w walnym zebraniu naszego 
stowarzyszenia RYSIPON prowadzącego Warsztaty Terapii Zajęciowej i Środowiskowy Dom Samopomocy, 
zarząd otrzymał absolutorium, także zmieniła się też pani główna księgowa w stowarzyszeniu no i myślę, że 
stowarzyszenie ma się dobrze, jak i obie prowadzone przez nie prowadzone placówki. Wpłynęło też pismo 
Komendanta Powiatowego Policji w Giżycku z podziękowaniem za wsparcie zakupu psa do wykrywania 
narkotyków i również wpłynęło pismo z Sądu Okręgowego w Olsztynie, prezes sądu zwrócił się do mnie  z taką 
sprawą, że  kończy się kadencja ławników Sądu Rejonowego w Giżycku i zgodnie z regulaminem będą 
powołanie nowi ławnicy, do tego została dołączona cała procedura, jaka musi się odbyć, kto zgłasza, w jakim 
terminie, jak to się odbywa i  kiedy ławnicy będą wybierani, także to wszystko zostanie umieszczone na naszej 
internetowej, będzie do ogólnej wiadomości. 
 
Ad.5  Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
         - sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J.Filipek – Burmistrz MiG - sprawozdanie z realizacji uchwał macie państwo na tabletach, natomiast 15 
maja uczestniczyłem w Samorządowym Forum Sołtysów w Ostródzie, to jest coroczna taka impreza, niestety 
trzeba powiedzieć, że bardzo niewielka ilość sołtysów  uczestniczy, zachęcamy. Jest 19 sołectw, a było chyba 
5, tak, sołtysów, o ile dobrze pamiętam. Więc chyba trochę, trochę mało, zachęcam. 19 maja również odbyło się 
spotkanie z okazji Światowego Dnia Inwalidy i Osób Niepełnosprawnych, to corocznie nasi emeryci organizują 
takie spotkanie. 17 maja, 17 maja odbył się dzień, 17 chyba tak 17, Dzień Rodziny, Dzień Rodziny w RPEKiT, 
to przygotowały występ dzieci, z naszego, z naszej szkoły, dzieci  klas II bodajże, o ile dobrze pamiętam, także, 
no bardzo piękny występ, powiem szczerze, że dużo serducha w to zostało włożone, warto to było obejrzeć. 28 
maja, czyli w tą niedzielę odbyły się prezentacje zespołów grup w naszym też RPEKiT, domu kultury grup, które 
ćwiczą, które korzystają z naszego domu kultury no i po prostu pokazały, to są grupy śpiewające, czy osoby 
śpiewającej i tańczące, także pokazały w niedzielę, co potrafią, też warto było tam być, zobaczyć, jak to 
wszystko fajnie wygląda no i dzisiaj odbyły się Powiatowe Obchody Dnia Strażaka, dziś były organizowane w 
Giżycku, byłem na tych obchodach z życzeniami dla strażaków. 
 
Ad.6  Przygotowanie Miasta i Gminy do sezonu letniego. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG - jesteśmy generalnie przygotowani, mamy, mamy nadzieję, na podpisanie 
umowy na ochronę plaży naszej miejskiej. Mam nadzieję, że będzie chroniona, dzisiaj proponujemy 
przesunięcie pieniędzy i myślę, że podpiszemy umowę. Generalnie uważam, że miasto praktycznie jest 
przygotowane. Niestety pomosty nasze, jeżeli chodzi o plażę są trochę w kiepskim stanie, ten rok jeszcze mam 
nadzieję, że jakoś tutaj przetrwamy, nie mniej jednak musimy na drugi rok pomyśleć o kompleksowym  
remoncie, tak jak były remontowane te pomosty, no pozostałe te, które są na ścieżce i ten wędkarski, także no 
tutaj niestety jest trochę słabo. Generalnie uważam, że jesteśmy przygotowani, mamy, mamy praktycznie, 
RPEKiT przygotował program uzgodniony, co będzie się działo, kiedy będzie się działo, w którym w czasie, 
także zachęcamy do korzystania. 
 
Pani J. Kryńska – Cieśla - Panie Burmistrzu, a czy wpłynęło pismo od Komendanta Powiatowego Policji w 
Giżycku o te dodatkowe patrole. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – nie. 
 
Ad.7  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
          terenów położonych w obrębie geodezyjnym Rybical, gmina Ryn. Druk 1 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG - plan dosłownie tam po drugiej stronie jeziora on, to, to była zmiana planu 
zagospodarowania przestrzennego, uzgodnienia trochę trwały ponad rok, zostało to wszystko uzgodnione. 
 
Pani E. Fitza - ja mam takie pytanie, czy jest jeden właściciel tej działki, na który został przygotowany ten plan 
zagospodarowania. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG - no już w tej chwili nie, ponieważ te działki już są sukcesywnie dzielone i 
sukcesywnie sprzedawane, więc teraz właścicieli już jest paru. To przedtem była jedna działka we władaniu 
jednej, jednych osób, firmy, ja nie wiem, to chyba firma, firma władała tymi terenami, niemniej jednak oni to 
dzielili i sprzedawali. 
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Pani E. Fitza - jak dobrze pamiętam, to te dobrych parę lat temu założenie było zupełnie inne, że tam powstanie 
jakiś taki pseudo ośrodek, w którym będzie zabudowa jednolita, a teraz to co się tam dzieje i obawiam się, że w 
dalszym ciągu będzie się działo, jak będzie właściciel sprzedawał sukcesywnie, te działki i żeby była sprawa 
jasna, ja nigdy nie byłam za tym, żeby ludziom podcinać skrzydła, jeśli chcą się rozwijać i budować i tak dalej, to 
jak najbardziej, natomiast przeraża mnie to, co się w naszej gminie i wiem, że mamy na to niewielki wpływ,  
natomiast jest po prostu taka, za przeproszeniem, pato deweloperka, że po przeczytaniu ustaleń tego planu 
zagospodarowania, faktycznie dwuspadowe dachy, kolory odpowiednie, ok, natomiast już teraz tam stoją chyba 
cztery, czy pięć domów, który zupełnie, każdy wygląda inaczej, od takiego maleńkiego, który tam w podstawie 
pewnie ma z 18 m2, do wielkiej kolumbryny, która ma pewnie, nie wiem z 200 m2. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG - no niestety, te plany, tamten plan był niedoskonały, niemniej jednak on 
obowiązywał, dopiero dzisiaj będzie uchylony ten, który obowiązywał poprzednio i będzie  obowiązywał obecny i 
te plany w jaki sposób ograniczą takie, takie wariactwo.  A tu Pani ma rację, bo jak ci właściciele przychodzili 
pierwotnie do nas z prośbą o zmianę planu, to zupełnie to inaczej miało wyglądać, to zupełnie inaczej, zupełnie 
inną funkcję miało mieć, miało, miało być budowane przez nich domy, miało być, miały być jednolite, to nawet 
mnie zapewniali, że mają już nawet firmę, która będzie to budowała, ale to tak jest powiem szczerze z każdym 
przedsiębiorcą, który przychodzi i czegoś chce, a realia są zupełnie inne, dlatego uchwalamy dzisiaj ten plan 
zagospodarowania przestrzennego, no i trzeba, już inne, i nic innego tam nie zrobią. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w obrębie geodezyjnym Rybical, 
gmina Ryn. Druk 1 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta większością głosów. 
Uchwała Nr LXI/450/23 stanowi załącznik nr 3  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof 
Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
PRZECIW (1) 
Krzysztof Cybul 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Elza Natalia Fitza 
 
Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującemu   
         strażakom ratownikom Ochotniczych Straż Pożarnych. Druk 2 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG - ja tylko, tak słowo, praktycznie to jest taka zmiana kosmetyczna, zaraz 
poproszę Panią Sekretarz, to powie dokładnie o co chodzi, zmiana kosmetyczna, a wojewoda nam uchylił, w 
punkcie, niczego to nie zmieni i będzie tak samo to działało, jak działała poprzednia, niemniej jednak gra słów. 
 
Pani M. Chyła – Sekretarz Gminy - w naszej poprzedniej uchwale był zapis, że, że strażak dostaje pieniądze za 
każdą rozpoczętą godzinę udziału w działaniach ratowniczych i za każdą rozpoczętą godzinę udziału w 
szkoleniu. Obecnie zostało wpisane, że po prostu za udział w działaniu ratowniczym i w szkoleniu. U nas to, 
jeżeli chodzi o finanse, to dla strażaków nie będzie najmniejszej różnicy, to tak, jak Pan Burmistrz powiedział, 
po prostu gra słów, no i prokurator tutaj wszystkie równo gminy, no poprawiał w tych uchwałach. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującemu  strażakom ratownikom Ochotniczych Straż Pożarnych. 
Druk 2 
 
 



5 
 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie, w obecności 15 radnych. 
Uchwała Nr LX/451/23 stanowi załącznik nr 4  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-
Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman 
Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad.9  Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XLIX/406/10 z dnia 28 lipca 2010 r. w sprawie   
         określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy Ryn za I półrocze   
         oraz określenia informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji   
         kultury. Druk 3 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG - tu też uchwała taka czysta porządkowa, chodzi o częstotliwość, ale tu 
poprosimy Panią Skarbnik to wszystko wyjaśni. 
 
Pani A. Kozłowska – Budka – Skarbnik Gminy - jak Pan Burmistrz powiedział uchwała porządkująca, a w 
związku z wejściem ustawy z dnia 26 stycznia tego roku o zmianie ustawy w celu likwidowania zbędnych barier 
administracyjnych i prawnych, ona uchyliła artykuł 266 ustawy o finansach publicznych, który zobowiązywał 
wszystkie jednostki do składania wykonania budżetu za pierwsze półrocze, półrocze. Więc, jakby nie mamy 
podstaw do, do składania takich informacji. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchylenia 
uchwały nr XLIX/406/10 z dnia 28 lipca 2010 r. w sprawie  określenia zakresu i formy informacji o przebiegu 
wykonania budżetu gminy Ryn za I półrocze oraz określenia informacji o przebiegu wykonania planu 
finansowego samorządowej instytucji kultury. Druk 3 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie, w obecności 15 radnych. 
Uchwała Nr LX/452/23 stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-
Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman 
Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad.10  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Ryn prowadzenia zadania z zakresu    
           działalności Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Druk 4 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG - Tu jest też taka uchwała porządkując, a de facto, to wszystko już robimy, 
chodzi o, o przystanki. My sprzątamy, my remontujemy wszystko co się dzieje wokół przystanków i  z 
przystankami, no jedynie nasza Gmina nie miała podpisanego porozumienia z Zarządem Dróg Krajowych i to 
jest takie porozumienie. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
przez Gminę Ryn prowadzenia zadania z zakresu działalności Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. 
Druk 4 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie, w obecności 15 radnych. 
Uchwała Nr LX/453/23 stanowi załącznik nr  6  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
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Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-
Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman 
Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad.11  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego stawki i szczegółowe warunki   
            przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i   
            wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz   
            wysokość i warunki wypłacania nagród ze specjalnego funduszu nagród. Druk 6 
 
Pani M. Chyła – Sekretarz Gminy -  we wrześniu 2022 roku Rada Miejska w Rynie podjęła już jedną uchwałę w 
tym zakresie, niestety wojewoda  warmińsko-mazurski wydał rozstrzygnięcie unieważniając, tą uchwałę. 
Złożyliśmy skargę do sądu w tej sprawie, niestety sąd oddalił skargę w związku z tym istnieje potrzeba podjęcia 
nowej uchwały. Jeżeli chodzi o różnicę, to uwzględniliśmy dwie uwagi, jakie miał wojewoda warmińsko-
mazurski. Pierwsza uwaga dotyczy tego, że wpisaliśmy łączną pulę środków finansowych przeznaczonych na 
wypłatę dodatków motywacyjnych wysokości 7% kwoty planowanej na wynagrodzenie zasadnicze ogółu 
nauczycieli zatrudnionych w Zespole Szkolno-Przedszkolnym wojewoda stwierdził, że w regulaminie, taki zapis 
jest nieprawidłowy ponieważ wykracza, to poza kompetencje rady gminy i drugą zmianą jest sposób naliczania 
dodatku funkcyjnego. We wcześniejszym projekcie, we wcześniejszej uchwale był to procentowy dodatek 
funkcyjny uzależniony od wynagrodzenia zasadniczego danego nauczyciela, obecnie jest to dodatek kwotowy, 
są to widełki, decydować o tym będzie, podejmować będzie decyzję dyrektor w jakiej wysokości będzie dodatek 
funkcyjny. To są tylko te dwie zmiany, które były podjęte. Uchwała została, ten projekt uchwały został 
uzgodniony ze związkami zawodowymi, które wniosły swojej uwagi. 
 
Pani E.Fitza – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu -  poinformowała, że opinia komisji jest 
pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia  
ustalenia regulaminu określającego stawki i szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia 
zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i 
godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród ze specjalnego funduszu nagród. 
Druk 6 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta większością głosów. 
Uchwała Nr LX/454/23 stanowi załącznik nr  7  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, 
Krzysztof Zdzisław Jarosz, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
PRZECIW (3) 
Krzysztof Cybul, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla 
 
Ad.12.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2023r. Druk 7 
 
Pani A. Kozłowska – Budka – Skarbnik Gminy - Jeśli chodzi o budżet, to zgodnie z załącznikiem nr 1 i 
załącznikiem nr 2 plan dochodów i wydatków zwiększono o kwotę 228 662 zł 81 gr i tak w planie dochodów 
zmian dokonano w 5 działach, do głównych zmian należały zmiany w dziale transport i łączność zwiększamy 
plan dochodów o kwotę 120 000 jest to wynik podpisanej umowy z województwem warmińsko-mazurskim na 
dofinansowanie inwestycji i przebudowa odcinka drogi gminnej Ławki Małe - Mioduńskie oraz w dziale kultura i 
ochrona dziedzictwa, tu również podpisaliśmy umowę na dofinansowanie w kwocie 20 000 do Festiwalu Kultury 
Średniowiecza Masuria. Jeśli chodzi o wydatki, tu również zmiany dokonano w 5 działach i tak, jak 
wspomniałam główne zmiany, to w dziale transportu, tu przeznaczamy tą całą dotację 120 000 na przebudowę 
drogi gminnej w miejscowości Ławki Małe - Mioduńskie jednocześnie przesuwając 50 000 na budowę drogi 
gminnej w miejscowości Grzybowo. Kolejną większą zmianą w budżecie jest w dziale ochrona zdrowia i zdrowie 
zwiększamy tam plan o kwotę 41 622 zł 96 gr oraz przesuwamy między paragrafami, wynikiem tego jest 
przeznaczenie kwoty 60 620 zł 50 gr na dotację celową dla Regionalnego Parku Edukacji, Kultury i Turystyki na 
2 zadania wspierające profilaktykę alkoholową, to jest wydarzenie pod nazwą Festiwal hip-hop hip-hop oraz 
Trzeci wiek ryński o puchar Burmistrza Miasta i Gminy, w dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska 
zwiększamy plan wydatków o kwotę 5 039 i 85 gr, to również w wyniku przesunięci paragrafami powstaje nowe 
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zadanie inwestycyjne pod nazwą zakup urządzenia wielofunkcyjnego na łączną kwotę 16 000 zł, w dziale 
kultura fizyczna zwiększamy plan o kwotę 39 000, z tego 19 000 przeznaczamy na dotację podmiotową dla 
Regionalnego Parku Edukacji i Kultury i tak, jak wspomniałam 20 000 docelowo przeznaczamy na 
współorganizację Festiwalu Kultury Średniowiecza Masuria, plan po zmianach dochody kształtują się na 
poziomie 42 393 803 zł 73 gr oraz wydatki, to kwota 52 133 211 zł 88gr. deficyt został bez zmian.  
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 
budżetu Gminy Ryn na 2023r. Druk 7 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta większością głosów. 
Uchwała Nr LX/455/23 stanowi załącznik nr 8   do niniejszego protokółu. 
 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, 
Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Cybul 
 
Ad.13  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Giżyckiemu. Druk 5 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG - tak, tutaj Sołectwo Mioduńskie z funduszu sołeckiego przeznaczyło swoje 
pieniądze na remont drogi i od Mioduńska do Zielonego Lasku, no i to są praktycznie te pieniądze, powiat 
giżycki ma dołożyć przynajmniej drugie tyle i wyremontować tą drogę.  I tego dotyczy porozumienie.  
 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Giżyckiemu. Druk 5 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LX/456/23 stanowi załącznik nr 9   do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-
Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman 
Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad.14  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej zabudowanej     
           oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka o numerze ewidencyjnym nr 168/2 w Rynie. Druk 8 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG - taką podobną, podobną praktycznie taką uchwałę podejmowaliśmy już.  
Chodziło, tylko, że w tej uchwale było polepszenie, jak gdyby warunków tej nieruchomości, a tutaj jest z innego 
paragrafu, jak gdyby poszerzenie tej nieruchomości, która, która chce to kupić,  o tak, no, ta działka. To jest  
działka koło kościoła, tu się nic nie zmienia, tylko tak naprawdę kwestia zmiany paragrafów. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości gruntowej zabudowanej oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka o 
numerze ewidencyjnym nr 168/2 w Rynie. Druk 8 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta większością głosów. 
Uchwała Nr LX/457/23 stanowi załącznik nr 10   do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, 
Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
PRZECIW (1) 
Krzysztof Cybul 
 
Ad.15 Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Ryn za 2022 rok. -  załącznik nr 11    
 
Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS - Dokument jest dość długi więc czytać go nie będziemy tym 
bardziej, że jest bardzo dużo tabelek i nie ma zupełnie tu żadnego sensu, a państwo dostaliście to wszystko do 
wglądu więc na pewno na zapoznaliście się z tym. Tym bardziej, że jest to dokument państwu znany ponieważ, 
to już jest trudno mi jest policzyć od jakiego roku weszło w życie, wszedł w życie ten przepis w ustawie o 
pomocy społecznej, to jest artykuł 16 a, na podstawie tego artykułu jesteśmy zobowiązani do przygotowania 
takiego dokumentu i do przedstawienia Radzie Miasta i Gminy, co niniejszym czynimy. Dokument powstał w 
oparciu o dane z centralnej aplikacji statystycznej na podstawie sprawozdań, które wykonujemy za cały rok, 
również obejmuje rok wcześniej, dane za rok wcześniejszy i prognozę na rok następny. No, prognozę już nie 
jest trudno nam robić, skoro robimy to w 2023 roku, to już wiemy, że na 2023 rok jaki mamy mniej więcej 
budżet, więc nie jest nam trudno też tej prognozy dokonać. Dokument jest potrzebny po to, żebyśmy mogli się 
zorientować tak, nie będę czytać, może tylko po prostu powiem trzech zdaniach. Dokument jest potrzebny po 
to, żebyśmy mogli zorientować się, jakie działania były wykonane, jakie dodatki mamy, a również, jakie są przed 
nami jeszcze wyzwania, jakie mamy potrzeby. Ten dokument również, zobowiązany, ten dokument wykonują 
wszystkie jednostki pomocy społecznej, jak również jednostka pomocy społecznej w Olsztynie i na tej podstawie 
po prostu opierają się dalsze działania, dalsze budżety, dalsze finansowanie wszystkich potrzeb, które są w 
zakresie i obszarze pomocy społecznej, które wykonujemy w gminach. 
 
Ad.16  Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
 
Pani J. Kryńska-Cieśla -  ja do Pana Prezesa króciutkie pytanie, Panie Prezesie woda w drugiej części działek 
ogrodowych, kiedy będzie uruchomiona, puszczana. 
 
Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM - dzisiaj firma wykonywała poprawki przy przepompowniach ścieków, 
prawdopodobnie w tej chwili mój pracownik to sprawdza, czy wszystko jest w porządku, jeśli nie wyskoczą 
jakieś niespodziewane awarie, tak jak dzisiaj na oczyszczalni mamy i musiałem zaangażować pracowników, to 
przypuszczam, że czwartek, piątek będziemy puszczać. 
 
Pani E. Fitza - ja z takim pytaniem do Pana Burmistrza, może coś wie na temat tej nieszczęsnej ptasiej grypy u 
nas na wyspie i obszarze, wysoce zjadliwej, jak to tabliczka przed Rybicalem mówi.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG - tak, jest u nas ptasia grypa, ale nie na - ptasiej wyspie - tylko w okolicach 
Kronowa, w tamtej części jest, mamy, dostaliśmy informację, że wykryto siedlisko ptasiej grypy. Nic nie wiemy, 
oficjalnie przynajmniej na razie, bo to się może zmienić w każdej chwili, na, na innych rejonach nie mamy 
oficjalnych potwierdzeń. 
 
Pani E. Fitza - to te wszystkie artykuły w internecie, na Onecie, na Interii, Gazeta Olsztyńska, że znaczy... 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – było też. No, to teraz może było, ale my dostajemy informację od sanepidu tak, 
to było wcześniej, okej to, to, to widocznie coś mi minęło, mi umknęło, ale ostatnio była informacja o Koronowie 
dlatego, jeżeli jest, ale tam była Ptasia Wyspa i coś jeszcze, aha, czyli tam ta część, czyli było, tak. 
 
Pani E. Fitza - no, bo właśnie tabliczka stoi nadal, zaraz za państwem Jocz, że jest wysoce zjadliwa grypa 
ptaków, strefa objęta zakażeniem. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – no, niestety, no faktycznie, to pewnie w tym czasie, jak byłem te dwa dni na 
urlopie, to się pojawiła taka informacja. Teraz ostatnio mamy Koronowo, myślę, że to on niestety, oczywiście 
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chciałbym się mylić, i, i nie chciałbym tego wypowiedzieć w złą godzinę, ale to dopiero początek niestety, to jest 
dopiero początek, bo znajdują się martwe ptaki wszędzie i mamy takie informacje i to może być początek. 
 
Pani E. Fitza - ale, czy sanepid coś z tymi, no tak, jak na Ptasiej Wyspie, oni neutralizują te zwierzęta w jakiś 
sposób, czy… 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – to znaczy tak, był od nas pracownik, starostwa robiło takie spotkanie, mamy 
obowiązek, jeżeli mamy takie, posiadamy takie informacje, zgłaszać do starostwo i starostwo ma podjąć 
działania, więc no mam nadzieję, że podejmują. 
 
Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM - ja tylko uzupełnię, bo właśnie parę dni temu była łódka z trzema osobnikami 
w kombinezonach się poruszała po jeziorze, pewnie to oni szukają tych ptaków. 
 
Pan J. Brant – Przewodniczący Rady Miejskiej - czy są jeszcze pytania w tym punkcie. Zadawajcie państwo 
pytania, bo nie wiem jaki los będzie Pana Burmistrza i mój, no powstaje komisja do badania wpływów 
rosyjskich, my chcieliśmy z Gminą Ładuszkin  umowę podpisać, to nie wiem, czy, czy oni w jakiś sposób, z 
obwodu królewieckiego, na nas wpływali, czy nie czasy, czasy idą trudne. 
 
 
Ad.17  Zamknięcie posiedzenia.                          
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady. 
 

Protokółowała:                                                                                    Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie  

Bożena Dybała                                                                                                        Juliusz Brant 

 


